



## 北京理工大学简介

北京理工大学创立于1940年,是中国国家重点大学,首批进入国家"211工程"、"985工程"和"世界一流大学"建设高校行列。2023 年,在全球具有广泛影响力的英国QS"世界大学500强"排名中,位列第355位。2022年,世界大学学术排名(ARWU)中,位列世界大学第 151-200位。

北京理工大学专业以理工科为主,工理管文协调发展,多数专业排名进入中国高校前十名。近年来,通过不断推动国际化办学战略,构建人 才培养国际化"大社区",提升人才培养质量,营造国际化学习和生活环境,学校国际化水平和影响力持续提升。目前,在校国际学生已超过 2,700人, 分别来自149个国家。

## 研究生招生专业

硕士研究生招生专业					
中/英文授课		中文授课			
航空宇航科学与技术 力学 机械工程 动力工程及工程热物 光学工程 仪器科学与技术 信息与通信工程 电子科学与技术 集成电路科学与工程 控制科学与工程 计算机科学与技术	化学工程 化学 郊理 数学 统计学 管理科学 工商管理	与技术 与工程 (学硕) 硕士MBA(专硕)	兵器科学与技术 安全科学与工程 生物学 生物医学工程 物理学 工程管理硕士 教育学 理论经济学 现语国际教育 设计学		

博士研究生招生专业(中/英文授课)				
航空宇航科学与技术	电子科学与技术	数学		
力学	集成电路科学与工程	统计学		
兵器科学与技术	控制科学与工程	物理学		
   安全科学与工程	计算机科学与技术	管理科学与工程		
机械工程	网络空间安全     材料科学与工程	工商管理		
动力工程及工程热物理	化学工程与技术	应用经济学		
光学工程	化学	国民经济动员学		
仪器科学与技术	生物学	教育学		
信息与通信工程	生物医学工程	法学		

学制 硕士研究生: 2年 博士研究生: 4年

## 申请资格

- 1. 身体健康, 愿意遵守中国相关法律法规和学校规章制度并持有外国有效护照的非中国籍公民;
- 2. 申请攻读硕士学位者,应当具有学士学位或同等学力,学习成绩优秀,年龄一般不超过35周岁;
- 3. 申请攻读博士学位者,应当具有硕士学位或同等学力,学习成绩优秀,年龄一般不超过40周岁;
- 4. 申请中文授课专业者,须具有HSK5级(含)以上汉语水平证书;申请英文授课专业者,托福成绩须≥85分或雅思综合成绩≥6.0分(英 语为母语者除外);或提供经我校认定的同等语言水平证明;
- 5. 工商管理硕士MBA专业申请者须具有1年(含)以上相关工作或实习经验。

## 申请材料(\*为必传项)

- 1.中国政府奖学金申请表
- \* 2.护照 (照片页) 扫描件和中国签证页扫描件
- \* 3.经公证的最高学历证明/在学证明(中文或英文)
- \* 4.经公证的成绩单(本科及以上阶段,中文或英文)
- \* 5.个人简历
- \* 6.个人陈述和研究计划(1000字以上)
- \* 7.两封推荐信(教授或副教授出具)
- \* 8.北京理工大学来华留学生研究生导师推荐表
- \* 9.外国人体格检查表



- \* 10.语言水平证明
- 11.无犯罪记录证明
- 12.资金担保证明
- 13.其他支撑材料



### 中国政府奖学金

1. 中国院校自主招生项目(Type B)

包括"高水平研究生"项目、"丝绸之路"项目、中俄人文交流专项奖学金项目、中美学历生专项奖学金项目等。

#### 全额奖学金内容:

- ① 免学费:
- ② 提供免费宿舍或发放住宿补贴:
- ③ 生活费: 硕士研究生: 3,000元人民币/月 博士研究生: 3,500元人民币/月
- ④ 综合医疗保险费: 800元人民币/人/年

#### 如何申请?

- ① 登录https://studyinchina.csc.edu.cn, 注册并上传申请材料。(北京理工大学代码为10007, 项目类型: B)
- ② 登录http://apply.isc.bit.edu.cn, 注册并上传申请材料。

#### 申请时间:

奖学金生: 2022年10月15日至2023年4月15日 (滚动录取,招满为止)

自费生: 2022年10月15日至2023年6月15日

2. 国别项目 (Type A)

根据中国与有关国家政府和机构等签订的合作与交流协议或达成的共识提供的奖学金,申请人向所在国有关派遣部门提出申请。

## 相关费用

报名费: 600元

学 费: 硕士 32,000元/学年(中文授课); 36,000元/学年(英文授课); MBA 49,000元/学年(英文授课)

博士 44,400元/学年

**住宿费: 中关村校区:** 1,350元/月(双人间), **良乡校区:** 900元/月(双人间) 600元/月(四人间)

**保险费:** 800元/年



## **About BIT**

Beijing Institute of Technology (BIT) is one of the most prestigious and influential engineering universities in China. In QS World University Rankings 2023, BIT is ranked the 355th in the world and the Top 10 in science and engineering in China. In Academic Ranking of World Universities (ARWU) 2022, BIT is ranked 151-200 in the world. It has been one of the key universities in China since the founding of New China and the first batch of universities that has entered the national "211 Project", "985 Project" and the "Top A World-Class University".

BIT has a traditional focus on science and technology besides developing into other areas such as management and humanities. By adopting an international education strategy, "BIT International Community" is embracing an increasing number of international students and is gaining a wider influence in the world. BIT is now regarded as one of the best destinations for international students to study in China. Currently, it is home to more than 2,700 international students from 149 different countries. Welcome to join Beijing Institute of Technology!

## **Graduate Programs**

Master's Programs				
Taught in Chinese/English		Taught in Chinese		
Aeronautics & Astronautics Science and Technology	Cyberspace Science and Technology	Armament Science and Technology		
Mechanics	Chemical Engineering and Technology	Safety Science and Engineering		
Mechanical Engineering	Chemistry	Biology		
Power Engineering and Engineering Thermophysics	Mathematics	Biomedical Engineering		
Optical Engineering	Statistics	Physics		
Instrument Science and Technology	Management Science and Engineering	Master of Engineering Management		
Information and Communication Engineering	Business Administration (Academic)	Education		
Electronics Science and Technology	MBA (Professional)	Theoretical Economics		
Integrated Circuit Science and Engineering	Applied Economics	Teaching Chinese to Speakers of Other Languages		
Control Science and Engineering	National Economy Mobilization	Design		
Computer Science and Technology	Law			

Ph.D. Programs (Taught in Chinese/English)					
Aeronautics & Astronautics Science and Technology Mechanics Armament Science and Technology Safety Science and Engineering Mechanical Engineering Power Engineering and Engineering Thermophysics Optical Engineering Instrument Science and Technology Information and Communication Engineering	Electronics Science and Technology Integrated Circuit Science and Engineering Control Science and Engineering Computer Science and Technology Cyberspace Science and Technology Materials Science and Engineering Chemical Engineering and Technology Chemistry Biology Biomedical Engineering	Mathematics Statistics Physics Management Science and Engineering Business Administration Applied Economics National Economy Mobilization Education Law			

## **Duration of Study:** 2 years for master's programs; 4 years for Ph.D. programs

## **Eligibility**

#### To be eligible, an applicant must:

- 1.be non-Chinese citizens and in good health both mentally and physically, and will observe the Chinese laws and the regulations, and the rules and regulations of Beijing Institute of Technology;
- 2.be an academically excellent holder of a Bachelor's degree or its equivalent under the age of 35 when applying for a master's program;
- 3.be an academically excellent holder of a Master's degree or its equivalent under the age of 40 when applying for a Ph.D. program;
- 4.hold an HSK certificate (minimum of level 5) for Chinese-taught programs; have a minimum score of 85 in TOEFL or 6.0 overall band in IELTS for English-taught programs (English native speakers are exempted); Or to provide other language certificates recognized by BIT;
- 5.have at least 1-year related working or internship experience for MBA program.

## **Application Materials** (\*is required):

- 1. CSC application form
- \* 2. The Photocopy of Passport (photo page and China visa page)
- \* 3. The Certified/Notarized Copy of highest Degree's Diploma / Certificate of Schooling (in Chinese or English)
- \* 4. The Certified/Notarized Copy of Academic Transcript (undergraduate level and above, if any, in Chinese or English)
- \* 5. Curriculum Vitae
- \* 6. Personal Statement & Study Plan
- \* 7. Two Recommendation Letters by professors or associate professors
- \* 8. Recommendation Form for International Student by BIT Advisors
- \* 9. Physical Examination Record for Foreigner
- \* 10. Proof of Language Proficiency
- 11. Non-Criminal Record
- 12. Financial Guarantee Letter
- 13. Other Supporting Documents

## What Scholarship do we have?

Chinese Government Scholarship (CSC)

(1) University Program (Type B)

Including High-Level Postgraduate Program, Silk Road Program, Sino-Russian Program, Sino-US Program, etc.

### What does the FULL scholarship cover?

- ① Tuition fees:
- 2 Free university dormitory or accommodation subsidy;
- 3 Stipend: Master's students: CNY 3,000 /month;

Doctoral students: CNY 3,500/month;

(4) Comprehensive medical insurance: CNY 800/person/year.

#### How to Apply?

- ① Register at https://studyinchina.csc.edu.cn and upload required documents. (BIT's Agency Number: 10007; Type: B)
- 2 Register at http://apply.isc.bit.edu.cn and upload required documents.

#### (2) Bilateral Program (Type A)

The program accords with the cooperation and exchange agreements or consensus reached by the Chinese government and the governments and institutions of other nations. An applicant shall file an application with the dispatching department of their home countries.

## **Application Period**

For scholarship applicants: October 15th, 2022 to April 15th, 2023 (Rolling admission)

For self-funded applicants: October 15th, 2022 to June 15th, 2023

#### Fees:

Application fee: CNY 600

Tuition: Master: CNY 32,000/year (Chinese-taught); CNY 36,000/year (English-taught);

MBA: CNY 49,000/year (English-taught) Ph.D.: CNY 44,400/year

Accommodation fee: Zhongguancun campus: CNY 1,350/month

Liangxiang campus: CNY 900/month (2 people shared room) CNY 600/month (4 people shared room)

Insurance fee: CNY 800/person/year

Visa fee: CNY 550/year





## 北京理工大学留学生中心

地址:北京市海淀区中关村南大街5号

联系人:陈老师

电话:86-10-68910992

Email:master\_phd@bit.edu.cn

网址:http://isc.bit.edu.cn

# Office of International Students Beijing Institute of Technology

Address: 5 Zhongguancun South Street, Haidian District, 100081, Beijing, P.R.China

Contact: Ms. CHEN
Tel: 86-10-68910992

Email: master\_phd@bit.edu.cn
Website: http://isc.bit.edu.cn

